
 1 

 

Protokół Nr ORN.0012.1.2.2014 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 24 lutego 2014 r. 
 

 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – Wioletta 

Biszewska. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego – Elżbieta 

Rękawek, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko-

Kozielska, 

 Podinspektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu 

Miejskiego – Marta Witkowska, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

powitał przybyłych na posiedzenie komisji. Przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku nie zgłaszano.  

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

poinformował, iż weszła w życie uchwała Rady Miejskiej w sprawie zmiany Statutu Gminy 

Olecko. Stosownie do zapisów uchwały, jeżeli przerwa między posiedzeniami Rady lub 

Komisji wynosi więcej niż 30 dni i w tym czasie radni nie zgłosili zastrzeżeń do protokołu, 

protokół uznaje się za przyjęty i nie ma konieczności przyjmowania go poprzez głosowanie. 

Przerwa między posiedzeniami komisji była dłuższa niż 30 dni, uwag do protokołu  

z ostatniego posiedzenia komisji nie wniesiono, w związku z tym protokół został przyjęty  

i nie będzie poddawany pod głosowanie na dzisiejszym posiedzeniu komisji.   
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Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wyjaśniła, iż co roku do końca marca roku poprzedzającego rok budżetowy Rada Miejska 

podejmuje uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie  

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie wskazania radnego Rady Miejskiej w Olecku do 

Oleckiej Rady Młodzieżowej  

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

poinformowała, iż w styczniu upłynęła dwuletnia kadencja Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

Burmistrz zarządził wybory na piątek 14 marca 2014 r. w szkołach oraz na  sobotę 15 marca 

2014 r. w Regionalnym Ośrodku Kultury w Olecku - „Mazury Garbate”. Stosownie do 

zapisów Statutu Oleckiej Rady Młodzieżowej, po zarządzeniu wyborów Rada Miejska  

w Olecku wybiera spośród siebie radnego, który wejdzie z skład Oleckiej Rady 

Młodzieżowej. W poprzedniej kadencji był to radny Łukasz Jeleniewicz. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

zapytał Łukasza Jeleniewicza czy wyraża zgodę na kandydowanie na radnego Oleckiej Rady 

Młodzieżowej? 

 

Członek Komisji – Łukasz Jeleniewicz 

odpowiedział, że tak. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

zapytał, czy są inne kandydatury? 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zaproponował, aby zaczekać z głosowaniem do sesji. Być może będą także inne kandydatury.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

stwierdził, iż komisja mogłaby zgłosić kandydaturę Łukasza Jeleniewicza.  

 

Innych pytań nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały w sprawie wskazania radnego Rady Miejskiej  

w Olecku do Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

Komisja zgłasza kandydaturę Łukasza Jeleniewicza na radnego Oleckiej Rady 

Młodzieżowej.  
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c) projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

e) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu osłonowego „Pomoc gminy  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

omówiła łącznie trzy powyższe projekty uchwał. 

Podjęcie przedmiotowych uchwał wynika z tego, iż z dniem 1 stycznia 2014 r. weszła w życie 

uchwała Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020, określająca zasady udzielania pomocy w tym zakresie. 

Warunkiem otrzymania przez gminę dotacji na realizację tego programu jest podjęcie przez 

radę gminy przedmiotowych uchwał.  

Podwyższenie do 150% kryterium dochodowego pozwoli na udzielanie pomocy większej 

ilości osób i jest warunkiem otrzymania dotacji na ten cel w ramach Programu.  

Przyznanie pomocy w formie posiłku nie wymagające przeprowadzenia rodzinnego wywiadu 

środowiskowego i wydania decyzji administracyjnej dla uczniów zgłaszających chęć 

zjedzenia posiłku możliwe jest pod warunkiem przyjęcia przez radę gminy uchwały  

o programie osłonowym. Umożliwi to objęcie dożywianiem uczniów wymagających tej 

formy pomocy zgłoszonych przez dyrektora szkoły do MOPS. Liczba uczniów w przypadku 

przyjęcia programu osłonowego nie może przekroczyć 20 % uczniów i dzieci dożywianych  

w szkołach i przedszkolach na terenie gminy w poprzednim miesiącu kalendarzowym. 

Poinformowała, iż dzieci otrzymują posiłki od stycznia. Nie zostały jednak jeszcze wydane 

decyzje administracyjne – zostaną wydane po podjęciu uchwał. Wojewoda nie przekazał 

środków, żywienie dzieci finansowane jest ze środków stanowiących wkład własnych gminy 

do programu.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, ile wynosi kryterium w złotych? 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, że kryterium dochodowe dla osoby samotnej wynosi 542 zł (150% tej kwoty 

to 813 zł), na osobę w rodzinie wynosi 456 zł (150% tej kwoty to 684 zł).  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę na Program osłonowy „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata  

2014-2020. W rozdziale IV jest napisane „W szczególnie uzasadnionych przypadkach, gdy 

uczeń albo dziecko wyrazi chęć zjedzenia posiłku, odpowiednio dyrektor szkoły lub 

przedszkola informuje ośrodek pomocy społecznej o potrzebie udzielenia pomocy w formie 
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posiłku.”. Zapytał, jak się to przekłada na faktyczne okoliczności? Po czym poznać, że 

przypadek jest szczególnie uzasadniony? 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

uważa, że dyrektorzy szkół wiedzą, które dzieci potrzebują pomocy, a rodzice nie ubiegają się 

o tę pomoc. Zdarzają się sytuacje, kiedy dochód przekroczony został o kilka złotych, 

natomiast sytuacja w rodzinie jest ciężka. W takich przypadkach dyrektor może zgłosić dane 

dziecko do objęcia programem. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

zapytał, czy rodzice wiedzą, że mogą z tego skorzystać? 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, że tak. Rodzice są także informowani przez pracowników ośrodka  

o możliwości zgłoszenia dziecka przez dyrektora szkoły.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zaproponował, aby w zacytowanym przez niego zdaniu wykreślić wyraz „szczególnie”. 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

uważa, że nie powinno się tego robić, ponieważ taki zapis jest w uchwale Rady Ministrów.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

stwierdził, iż wynika to z przepisów odgórnych. Uważa, że nie należy tego wykreślać.  

 

Członek Komisji – Bożena Jeglińska 

zapytała, czy program obejmuje zasięgiem mieszkańców, czy dzieci i młodzież? 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, iż dzieci i młodzież, które muszą być mieszkańcami gminy Olecko.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy programem objęte są także dzieci i młodzież z naszej gminy, ale uczące się poza 

terenem naszej gminy? 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, że tak.  

 

Innych uwag do projektów uchwał nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
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Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków)  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Programu osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na 

lata 2014-2020. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

poinformowała, iż zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt obowiązek zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom należy do zadań własnych gminy. Aby wypełnić ten obowiązek 

Rada Miejska określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Program realizowany 

będzie z funduszy Gminy Olecko zapisanych w budżecie na 2014 r. w wysokości 93.200 zł 

brutto. Środki te wydatkowane będą na: 

 wyłapywanie i utrzymanie zwierząt w schronisku, 

 chipowanie zwierząt, 

 edukację mieszkańców, 

 zakup karmy dla kotów wolno żyjących, 

 zapewnienie opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt, 

 zabiegi usypiania ślepych miotów. 

Program jest powieleniem programów z lat ubiegłych. Zmiana dotyczy § 9 w którym 

wskazuje się, że miejscem przekazania zwierząt gospodarskich jest Gospodarstwo Rolne  

w Łęgowie. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, jak odbywa się odławianie psów? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

wyjaśniła, iż należy zgłosić taką potrzebę do wydziału – osobiście lub telefonicznie. Wydział 

powiadamia wówczas schronisko. Pracownicy schroniska przyjeżdżają – w zależności od 

sytuacji – w ciągu 1 – 3 dni, przeprowadzają wizję i za zgodą uzyskaną w Urzędzie odławiają 

psy. Nie zawsze jest konieczność zabrania psa do schroniska.  

 

Członek Komisji – Łukasz Jeleniewicz 

zapytał, iloma miejscami dysponujemy w schronisku dla psów? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

odpowiedziała, iż zgodnie z umową zawartą ze schroniskiem mamy zabezpieczonych  

30 miejsc miesięcznie. W chwili obecnej w schronisku jest 40 psów.  

 

Członek Komisji – Łukasz Jeleniewicz 

stwierdził, iż na stronie internetowej pojawiły się informacje na temat adopcji psów. Zapytał, 

czy ktoś skorzystał z adopcji? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

odpowiedziała, że w ciągu kilku lat były adoptowane psy przez mieszkańców naszej gminy. 

Po zamieszczeniu przedmiotowej informacji na stronie internetowej, adopcji jeszcze nie było.  
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Członek Komisji – Łukasz Jeleniewicz 

zapytał, czy jeżeli mieszkaniec zadzwoni do Urzędu z prośba, aby zajęto się zgrają psów, 

może uzyskać odpowiedź, że nie można wyłapać wszystkich psów, ze względu na brak miejsc 

w schronisku? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

wyjaśniła, iż każda sytuacja jest inna, dlatego pracownicy schroniska przyjeżdżają do Olecka  

i określają, czy jest potrzeba odłowienia danego psa. Psy agresywne są zabierane od razu. 

Często zdarza się tak, że psy nie są bezpańskie, ale posiadają właściciela.  

 

Członek Komisji – Łukasz Jeleniewicz 

zapytał, czy pracownicy schroniska mają określony czas, w którym obowiązani są 

przyjechać? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

odpowiedziała, iż zgodnie z umową pracownicy schroniska muszą przyjechać najpóźniej  

w ciągu 3 dni.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zgłosił błąd literowy w § 7 ust. 1 – wyraz „usypanie” należy zastąpić wyrazem „usypianie”.  

Ponadto uważa, że sformułowanie „elektroniczna identyfikacja” w pierwszym rozumieniu 

przywodzi na myśl odczytanie informacji za pomocą jakiegoś czytnika z chipa. Pod tym 

pojęciem kryje się wszczepienie mikrochipa, co zostało zapisane w § 5. W § 12 użyte jest 

słowo „chipowanie”. Poddał pod rozwagę, aby w § 5 ust. 1 po wyrazach „Elektronicznej 

identyfikacji” dopisać w nawiasie „(chipowanie)”. Będzie wówczas jasność, że chodzi  

o wszczepienie mikrochipa i że w § 12 mowa jest o tym samym. Zapytał, czy w ustawie 

używa się pojęcia „elektroniczna identyfikacja”? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

odpowiedziała, że w ustawie mowa jest o identyfikacji zwierząt. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy dostępne jest sprawozdanie z realizacji programu za rok 2013? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

odpowiedziała, że tak. Poinformowała, iż w ubiegłym roku odłowionych zostało 43 psów  

i umieszczonych w schronisku dla bezdomnych zwierząt, z tego 24 psy zostały adoptowane. 

Zachipowanych zostało 68 psów. Koszty chipowania, poza umową ze schroniskiem, wyniosły 

300 zł. Do lekarzy weterynarii oddano 46 ślepych miotów do uśpienia za kwotę 552 zł brutto. 

Koszty utrzymania psów w schronisku w 2013 roku wyniosły 68.653,06 zł.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

zwrócił uwagę na zdanie pierwsze § 11: „Kampania edukacyjna skierowana będzie do 

wszystkich mieszkańców, zarówno do dzieci jak i dorosłych.”. Proponuje, aby wykreślić 

wyrazy „zarówno do dzieci jak i dorosłych”, ponieważ chodzi o wszystkich mieszkańców.     

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zaproponował, aby zdanie drugie w  § 11 otrzymało brzmienie: „Opierać się będzie na 

plakatach rozwieszanych na terenie miasta oraz rozdawanych w szkołach broszurkach 

informujących o korzyściach chipowania zwierząt i obowiązkach, jakie spoczywają na 

właścicielach.”. 
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Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy nadal obowiązuje opłata za posiadanie psa? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

odpowiedziała, że tak, wynosi 48 zł. Za zachipowanie psa obowiązuje opłata niższa  

w wysokości 24 zł rocznie.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

zapytał, czy były przypadki kupowania przez gminę karmy dla kotów, o czym jest mowa  

w § 8 ust. 2? 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Marta Witkowska 

odpowiedziała, że do tej pory nie zgłaszano takiej potrzeby.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Upowszechniania Kultury Fizycznej w Gminie Olecko na lata 2014-2020 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, iż uchwała jest intencyjna. Strategia będzie opracowywana we współpracy 

gminy z organizacjami pozarządowymi działającymi w obszarze sportu na terenie Gminy 

Olecko. Po podjęciu przedmiotowej uchwały, Burmistrz powoła zespoły robocze. Zapisy 

strategii będą przedmiotem szerokich konsultacji społecznych z przedstawicielami różnych 

środowisk. Przeprowadzone konsultacje społeczne będą miały na celu przedstawienie 

diagnozy. Planuje się, aby dokument do zatwierdzenia został przedłożony Radzie Miejskiej 

we wrześniu.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę na zapis w uzasadnieniu: „Opracowanie przedmiotowego dokumentu wynika  

z potrzeby zaspokojenia potrzeb mieszkańców w zakresie rozwoju kultury fizycznej  

i turystyki z wykorzystaniem terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych Gminy Olecko.”. 

W związku z tym, strategia ma służyć zaspokajaniu potrzeb mieszkańców. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że tak. Między innymi dlatego zaproponowano tytuł „Strategia 

Upowszechniania Kultury Fizycznej”. W większości tego typu strategii są to „Strategie 

Sportu”. Jeden z mieszkańców zwrócił uwagę, iż strategia sportu kojarzy się ze sportem 

wyczynowym. Sport jest częścią kultury fizycznej. Na kulturę fizyczną składa się: sport, 

wychowanie fizyczne i rehabilitacja.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy przewidziana jest forma otwartych konsultacji? 
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Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że tak. Chciałaby, aby na temat strategii wypowiedzieli się mieszkańcy, radni, 

sportowcy, trenerzy, nauczyciele wychowania fizycznego, dyrektorzy, organizacje 

pozarządowe, młodzież, przedsiębiorcy, środowisko medyczne.  

 

Innych pytań nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja przy 6 głosach za, 1 wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Upowszechniania Kultury Fizycznej  

w Gminie Olecko na lata 2014-2020. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą 

„Sport i turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin” w ramach 

Programu Współpracy Transgranicznej „Litwa-Polska” 2007-2013 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, iż Gmina Olecko złożyła do Wiodącej Instytucji Zarządzającej Funduszem Małych 

Projektów, tj. do Stowarzyszenia „Euroregion Niemen” wniosek aplikacyjny na realizację 

projektu pod nazwą „Sport i turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy 

gmin”. Wniosek otrzymał pozytywną ocenę merytoryczną i po negocjacjach został 

zatwierdzony do dofinansowania. Projekt będzie prowadzony i zarządzany przez Gminę 

Olecko. Uczestnikami projektu będą dzieci i młodzież z Polski oraz z Litwy. Projekt skupia 

się na organizacji następujących imprez: 

 Halowej Olimpiady Lekkoatletycznej dla 150 uczestników,  

 Minimundialu dla 120 uczestników, 

 obozu wodnego dla młodzieży dla 48 uczestników. 

W ramach projektu przewiduje się również doposażenie bazy sportowej w tartanową bieżnię 

lekkoatletyczną, miniplac zabaw, multistół gier, gry planszowe, zjeżdżalnię basenową, kajaki 

z wiosłami oraz kapokami. 

Okres realizacji projektu: od 1 marca do 31 sierpnia 2014 r. 

Całkowita wartość projektu wynosi 316.456,03 zł, dofinansowanie 85%. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na realizację projektu pod nazwą „Sport i turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej 

współpracy gmin” w ramach Programu Współpracy Transgranicznej „Litwa-Polska”  

2007-2013. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/386/10 

Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi im. 

Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach 

 

j) w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/387/10 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Judzikach 
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k) w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/388/10 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

omówiła łącznie trzy wyżej wymienione projekty uchwał.  

Zespół wychowania przedszkolnego zgodnie z ustawą o systemie oświaty jest to odrębna 

jednostka przedszkolna. Zespół nie posiada statutu, natomiast jego organizację ustala organ 

prowadzący, którym jest Rada Miejska. Dotychczasowa organizacja zespołu wymaga zmian, 

m.in. z powodu zmiany obowiązujących przepisów zawartych w ustawie o systemie oświaty 

w zakresie rekrutacji do przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, z powodu 

zmiany nazwy szkoły przy której zorganizowany jest zespół (w przypadku zespołu 

wychowania przedszkolnego w Gąskach).  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

zwrócił uwagę, że w niektórych sformułowaniach pojawia się zwrot „na wniosek rodzica lub 

opiekuna prawnego”. W § 4 ust. 1 zapisano „na wniosek rodzica”. Proponował dopisać „lub 

opiekuna”.  

W § 7 ust. 1 użyto wyrazu „rodzice” w liczbie mnogiej, natomiast „opiekun prawny”  

w liczbie pojedynczej. Należy to ujednolicić.  

W § 10 mowa jest o nauczycielach i ich kwalifikacjach, powołując się na przepisy prawne. 

Jeżeli podstawa prawna zostanie zmieniona, będzie potrzeba zmiany także uchwały Rady 

Miejskiej. Proponował, aby zapis brzmiał: „Nauczyciel zatrudniony w Zespole Wychowania 

Przedszkolnego posiada kwalifikacje określone dla nauczycieli przedszkoli publicznych.”. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że w § 1 podana jest nazwa zespołu, natomiast w dalszej części tekstu używa 

się tej nazwy w niepełnym brzmieniu. Dlatego też zaproponował, aby po pełnej nazwie 

dopisać „zwany w dalszej części uchwały Zespołem Wychowania Przedszkolnego”.  

Proponował przeredagowanie § 12, aby otrzymał brzmienie: „Zajęcia prowadzone są przez 

cały rok za wyjątkiem przerw, które ustala się na okres: ferii zimowych przewidzianych dla 

uczniów oraz od 1 lipca do 31 sierpnia każdego roku.”. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, iż zgłaszane przez radnych sugestie zostaną uwzględnione analogicznie  

w trzech projektach uchwał.   

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/386/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca  

2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej  

z Oddziałami Integracyjnymi im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach. 

 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/387/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca  

2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

w Judzikach. 

 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/388/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca  
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2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

w Babkach Oleckich. 

 

 

l) w sprawie zmiany uchwały Nr ORN.0007.2.2014 Rady Miejskiej w Olecku  

z dnia 24 stycznia 2014 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystywania 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, iż Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie po wstępnym badaniu 

uchwały Rady Miejskiej z dnia 24 stycznia 2014 r. stwierdziła że zapisy § 5 ust. 2 oraz  

§ 7 mogą naruszać zapisy ustawy o systemie oświaty. W związku z powyższym proponuje się 

wykreślenie § 7 a także zmianę § 5 ust. 2, który otrzymuje brzmienie: 

„2. Kwota dotacji na każdy kolejny miesiąc ustalana jest na podstawie informacji od osoby 

prowadzącej jednostkę o faktycznej liczbie uczniów za miesiąc poprzedni wg stanu na  

15 dzień miesiąca – przekazywanej do Burmistrza do dnia 10 każdego miesiąca, na 

formularzu stanowiącym załącznik nr 2. Dokumenty podpisuje osoba prowadząca dotowaną 

placówkę lub osoba upoważniona przez tę osobę.”. 

Zapis ten obecnie brzmi: 

„2. Kwota dotacji na każdy kolejny miesiąc ustalana jest na podstawie informacji od osoby 

prowadzącej jednostkę o faktycznej liczbie uczniów za miesiąc poprzedni wg stanu na  

15 dzień miesiąca oraz liczby uczniów na 1 dzień kolejnego miesiąca – przekazywanej do 

Burmistrza do dnia 10 każdego miesiąca, na formularzu stanowiącym załącznik nr 2. 

Dokumenty podpisuje osoba prowadząca dotowaną placówkę lub osoba upoważniona przez tę 

osobę.”. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr ORN.0007.2.2014 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 stycznia 2014 r. w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania. 

 

 

ł) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne udostępnienie nieruchomości  

w  drodze bezprzetargowej 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, iż dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 w Olecku zwróciła się do Burmistrza  

o wyrażenie zgody na nieodpłatne udostepnienie części nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej na rzecz Urzędu Marszałkowskiego. Na przedmiotowej nieruchomości 

planowane jest zamontowanie urządzeń, które stanowią elementy „Sieci Szerokopasmowej 

Polski Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”.   

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne udostępnienie nieruchomości w  drodze bezprzetargowej. 
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m) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2014 – 2022 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

omówiła łącznie dwa projekty uchwał. Wyjaśniła, iż zmiany dotyczą projektów: 

 „Partnerstwo na rzecz ochrony wód obszaru transgranicznego Litwa-Polska-Rosja – 

Sieć wodociągowa Kukowo – Zajdy – Zabielne, kanalizacja sanitarna Olecko – 

Kukowo, przydomowe oczyszczalnie ścieków” – nazwę zadania dostosowuje się do 

rozszerzonego zakresu, zwiększa się wartość zadania o 375.324 zł; 

 „Z myślą o przyszłości” – zwiększa się plan dochodów i plan wydatków o kwotę  

8.650 zł. Projekt realizowany jest w ramach umowy partnerskiej, gdzie liderem jest 

Powiat Olecki, reprezentowany przez Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy; 

 „Sport i Turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin” – 

zwiększa się plan dochodów i wydatków w związku z realizacją projektu. Projekt jest 

dofinansowany do 85 % kosztów kwalifikowanych, wkład własny gminy wynosi 

46.584 zł. 

 „Poznawanie Naszego Światowego Dziedzictwa” w ramach Programu „Uczenie się 

przez całe życie” Comenius Partnerski Projekt Szkół – przenosi się z 2013 roku na 

29014 rok środki w wysokości 2.407 zł. 

Dochody ogółem zwiększa się o 2.140.257 zł, natomiast wydatki zwiększa się o 2.706.841 zł. 

Po stronie przychodów wprowadza się plan wolnych środków jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w wysokości 566.584 zł. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2014 – 2022. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2014 rok. 

 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

poinformował, że do komisji wpłynęły następujące sprawy: 

 członkowie Komisji Oświaty zostali zaproszeni na XII Powiatowy Konkurs 

Recytatorski im. Wacława Klejmonta pn. „Poeci Pogranicza Warmii, Mazur  

i Suwalszczyzny”, który odbędzie się 28 lutego 2014 r., a także na spotkanie  

z laureatami, które odbędzie się 7 marca 2014 r.; 

 Wojewoda Warmińsko-Mazurski złożył skargę na uchwałę Nr ORN.0007.70.2013 

Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie uwarunkowań  

i kierunków rozwoju energetyki opartej na odnawialnych źródłach energii na terenie 

Gminy Olecko, wnosząc o stwierdzenie nieważności uchwały; 
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 Komisarz Wyborczy w Olsztynie przekazał informację dotyczącą podziału gminy na 

okręgi wyborcze; 

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przekazała opinię o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Gminy Olecko na podstawie przyjętej przez jednostkę 

samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2022 oraz 

uchwały budżetowej na rok 2014. Opinia jest pozytywna; 

 Burmistrz przedłożył informację na temat podmiotów obowiązanych do przyjęcia 

skazanych w celu wykonania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz 

pracy społecznie użytecznej; 

 Dyrektor Gimnazjum Nr 2 w Olecku przekazała informację na temat zawartych umów 

najmu; 

 wpłynął do wiadomości wniosek do Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Olecko, w związku z planowaną lokalizacją 

na terenie gminy elektrowni wiatrowych. 

Kopie pism dostępne są do wglądu w biurze Rady Miejskiej.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

poinformował, iż 26 listopada 2013 r. komisja zapoznała się z pismem Pani Renata D. 

Zapadła decyzja, że Przewodniczący Komisji zastanowi się, jaki będzie dalszy tok 

postepowania. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

stwierdził, iż odpowiedź w tej sprawie udzielił Burmistrz.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że nie, ponieważ pismo Pani Renaty D. wpłynęło po odpowiedzi Burmistrza.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

poinformował, iż przeanalizuje sprawę i zastanowi się nad sposobem jej rozwiązania.  

 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

        Wioletta Biszewska                             Jan Grzyb 

      


